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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Bártfai-Mager Andrea, tárca nélküli miniszter 
(nemzeti vagyon kezeléséért felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Támogatja-e Tisztelt Miniszter Asszony, hogy 
ingyenessé váljon a Balatonon a kerékpárok és kerékpárosok komppal történő szállítása?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

Alig  egy  hónappal  azt  követően,  hogy  megjelent  a  Balatoni  Hajózási  Zártkörűen  működő
Részvénytársaság  (továbbiakban:  Bahart  Zrt.)  működésével  és  fejlesztésével  kapcsolatos  állami
szerepvállalásról szóló 1013/2019. (I.  25.)  Korm. határozat  – mely alapján az Önkormányzatok
tulajdoni részesedése a magyar államhoz került – a Bahart Zrt jelentősen – 33 %-al megemelte a
kompon történő kerékpár szállítás költségeit.

A hivatkozott jogszabály preambuluma kiemeli,  hogy az állami szerepvállalás szükségességének
erősítése  a  Balaton  kiemelt  turisztikai  fejlesztési  térség  fejlesztési  koncepciójával  összhangban
történik.

Felhívom Tisztelt Miniszer Asszony figyelmét, hogy a Balaton kiemelt turisztikai fejlesztési térség
fejlesztési koncepciója a kerékpáros túrizmussal kapcsolatban többek között a következőket rögzíti:

„A kerékpáros fejlesztések célja, összhangban az egészségtudatossággal, illetve az aktív mozgást
előterébe  helyező  életmóddal:  Minden  korosztály  számára  elérhető  kerékpáros  paradicsom
kialakítása  és  működtetése  az  év  nagy  részében.  Ennek  kapcsán  „nyugat-európai”  szintű
kerékpáros  turisztikai  szolgáltatásokat  kell  nyújtani,  bővíteni  kell  a  kerékpározás  biztonságos
útvonalait.  A  Balaton  térségében  kerékpározás  egyedisége  abban  rejlik,  hogy  belátható  távon
(legyen egy három napos Balaton kör, vagy csillagtúrák), szép táji és tiszta levegőjű környezetben,
minden  korosztály  számára  biztosítható  a  kerékpározás  élménye.  Fontos  feladat  a  kerékpáros
turizmus infrastrukturális és információs rendszerének magas minőségű megteremtése a Balaton



térségében,  a  part  közelében  és  a  parttól  távolabbi  települések  turisztikai  potenciáljának
kihasználása, erősítése érdekében. Fontos feladat a következők megvalósítása: …

…Kerékpárok szállításának ösztönzése a közösségi közlekedésben (vasúton, vízen), illetve tárolók
építésével a különféle közlekedési módok összekapcsolása.”

Minden bizonnyal Tisztelt Miniszter Asszony is egyetért velem abban, hogy semmilyen áremelés
nem ösztönzi a szolgáltatás igénybevételét.

Meggyőződésem,  hogy a  kerékpárok  szállításának  ingyenessé  tétele  lenne  valóban  ösztönző  és
üdvözlendő megoldás, melyet jelen iromány keretében kifejezetten szorgalmazok is. A kerékpáros
turizmus  elősegítésének  tárgykörében  a  leginkább  ideális  megoldás  az  lenne,  ha  a  kerékpárral
érkező személyek számára is ingyenes lenne a komphasználat.

Támogatja-e Tisztelt Miniszter Asszony a javaslatomat?

Kérdezem Tisztelt Miniszter Asszonyt, hogy milyen intézkedések megtételével érhető el, hogy már
az idei turisztikai szezonban ingyenessé váljon a Balatonon a kerékpárok és kerékpárosok komppal
történő szállítása?

Tervezi-e, hogy ezeket az intézkedéseket késedelem nélkül megteszi?

Várom érdemi válaszát!
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